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PROTOKÓŁ NR XXXVII/2018 

Z SESJI RADY GMINY W DOBRONIU 

W DNIU 26 KWIETNIA 2018 R. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o 12.20. 

 

Punkt 1. 

Otwarcie XXXVII sesji Rady Gminy w Dobroniu i stwierdzenie 

kworum: 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu Janusz Szerffel otwierając XXXVII 
sesję Rady Gminy powitał radnych oraz osoby biorące udział w sesji. 

Stwierdził, że na podstawie listy obecności obecnych jest 12 radnych, na 

ogólną liczbę 15 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Robert Jarzębak – Wójt Gminy Dobroń, 

2. Tomasz Ignaczak – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska UG w Dobroniu, 

3. Ilona Mudzo – Skarbnik Gminy Dobroń, 
4. Anna Wyrwa – Radca Prawny Urzędu Gminy w Dobroniu, 

5. Mirosław Rżanek – Sekretarz Gminy Dobroń, 
 

oraz osoby biorące udział w sesji (listy obecności stanowią załącznik nr 2 do 
protokołu). 

 

O terminie sesji radni zostali powiadomieni pisemnie.  

 

Punkt 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel przedstawił porządek 

obrad, który był załączony do materiałów na sesje.  

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

pkt. 14.: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

ODBYTEJ W SIEDZIBIE KLUBU SPORTOWEGO „ISKRA”,  

UL. SPORTOWA 19A, W DOBRONIU 
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w drodze darowizny”, zaznaczył, że nastąpiła by zmiana numeracji porządku 

od pkt. 14, a kończąc na pkt. 18 porządku obrad.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał pod głosowanie 

złożony przez Wójta Gminy wniosek i stwierdził, że jednogłośnie - 12 głosami 
„za” Rada Gminy w Dobroniu przychyliła się do zdjęcia z porządku obrad pkt. 

14 zgodnie ze złożonym wnioskiem.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał pod głosowanie 
cały porządek obrad po zmianie w pkt. 14 i stwierdził, że Rada Gminy w 

Dobroniu jednogłośnie – 12 głosami „za” przyjęła porządek obrad. Porządek 

obrad po zmianach prezentuje się następująco: 

 

Porządek XXXVII sesji Rady Gminy w Dobroniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach podejmowanych w 

okresie od ostatniej sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

5. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

6. Informacje, sprawy różne. 

7. Sprawozdanie z działalności Dobrońskiego Centrum Kultury za 2017 r. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Dobroń w 2017 

roku oraz potrzeb związanych z realizacją zadań. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXVI/281/18 Rady Gminy w Dobroniu z dnia 27 marca 2018 r. w 

sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Dobroń na rok 2018. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

Budżetowej Gminy Dobroń na rok 2018. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z komendantem Powiatowym Policji 

w Pabianicach na przekazanie środków finansowych z przeznaczeniem 

na rekompensatę pieniężną za ponadnormatywny czas służby dla 

policjantów, którzy realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej na 

terenie Gminy Dobroń w roku 2018. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Łask. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Pabianickiemu na realizację zadania doradztwa 

metodycznego. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Dobroniu od obowiązku realizacji 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych. 

15. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Dobroń z 

organizacji pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok”. 

16. Przyjęcie protokołu kontroli nr 32/1/2018 przeprowadzonej przez 

Komisję Rewizyjną Rady Gminy w Dobroniu w dniu 23 marca 2018 r. 

17. Przyjęcie wniosków do protokołu nr XXXVI/2018 z sesji Rady Gminy. 

18. Zamknięcie sesji.  

 

Ad. pkt. 3. (Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji Rady Gminy): 

 

- Na salę obrad przybyli Radna M. Minkiewicz i Radny P. Górny – na sali 

obrad jest obecnych 14 Radnych Rady Gminy w Dobroniu.  

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że po długim weekendzie, 

w dniach 07.05 – 14.05 – będzie przeprowadzona zbiórka odpadów 

wielkogabarytowych na terenie gminy Dobroń. Zaznaczył, że mieszkańcy 

zostaną o tym poinformowani smsami. Dla sołtysów są również 

przygotowane plakaty na tablice ogłoszeń, można je pobrać w przerwie 

obrad, ewentualnie później w Urzędzie Gminy w Dobroniu. Poinformował, 

że w dniu 22.02.2018 r. podpisano umowę z projektantem na opracowanie 

projektu budowlanego dla zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa SUW 

wraz z budową odcinka sieci wodociągowej w Markówce. Termin wykonania 

projektu budowlanego wg umowy i aneksu to 30.06.2018 r. Zaznaczył, że 

6.04.2018 r. ogłoszono przetarg na zadanie pn. Budowa ogólnodostępnego, 

wielofunkcyjnego boiska dla mieszkańców Gminy Dobroń. Otwarcie ofert 

nastąpiło 23.04.2018 roku. Wpłynęły 3 oferty. Najtańszą z ofert złożyła 

firma AK Sport Andrzej Gniado, cena oferty to 917 038,80 zł. W chwili 

obecnej nie została wybrana jeszcze ta oferta, ponieważ trzeba dokonać 

pewnych uzupełnień. Termin wykonania zamówienia to 31 sierpnia 2018 

roku. Termin płatności do 30 dni po zakończeniu tej inwestycji. Ponadto  

trwają prace termomodernizacyjne w budynkach m.in. Szkoły Podstawowej 

w Mogilnie Dużym, budynku Urzędu Gminy w Dobroniu przy ul. 11 Listopada 

9, Szkoły Podstawowej w Dobroniu, Szkoły  Podstawowej w Chechle 

Drugim, Przedszkola i  Przychodni Zdrowia w Dobroniu przy ul. Sienkiewicza 

60, budynków komunalnych mieszkalnych w Markówce  50 i 52 Mogilnie 



Strona 4 z 26 

Protokół nr XXXVII/2018 z sesji RG - z dnia 26.04.2018 r. 

Dużym 14 oraz  przy ul. Sportowej 18.  Poinformował, że jeśli chodzi o 

budowę sali gimnastycznej w Chechle to zostały dokonane już zmiany w 

projekcie i w kosztorysie. Zaznaczył, że dostaliśmy informację z Instytutu 

Pasywnego w Gdańsku, że projekt ten przechodzi pozytywną weryfikację 

pasywności. Obecnie toczy się w tej sprawie z poprzednim wykonawcą 

sprawa w sądzie, a pierwsza rozprawa odbędzie się 17 maja br. 

Poinformował, że występujemy do Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego z 

tzw. „fiszkami” czyli jest to nasz plan co do pewnych działań związanych z 

naszymi przyszłymi inwestycjami. Występujemy do ŁOM z prośbą o dotację 

na drugi etap budowy sali gimnastycznej w Chechle, czyli jeżeli termin 

budowy sali nie zostanie nam przedłużony, to jako alternatywa z ŁOM-u 

będziemy mieć zagwarantowane, że dostaniemy pieniądze na drugi etap 

budowy tej sali. Ponadto jest przygotowywany projekt na kwotę ok. 2 mln 

zł w temacie wyposażenia szkół w pracownie informatyczne, w dobrze 

rozbudowane sieci komputerowe. Poinformował, że jeśli chodzi o drogi to 

trwają prace przy ich remontach po okresie zimowym. 

 

- Na salę obrad przybył Radny J. Zając – na sali obrad jest obecnych 15 

Radnych Rady Gminy w Dobroniu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański zapytał, czy na 

budowę sali gimnastycznej w Chechle korzystamy z środków z własnego 

budżetu czy z wyemitowaliśmy już na ten cel obligacje?  

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że w chwili obecnej mamy 

uruchomione zewnętrzne środki w wysokości 2 mln 200 tys. zł. Z tej kwoty 

wykorzystaliśmy już ok. 1 mln. 200 tys. zł. Po zapłaceniu faktur będziemy 

mieć zwrot z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości do 60%. Ponadto 

Zarząd Wojewódzki podjął decyzję, że VAT będzie niekwalifikowalny, czyli 

odliczenie dodatkowo 23%. 

 

- Brak dalszej dyskusji.   

 

Ad. pkt. 4. (Interpelacje, zapytania i wolne wnioski): 

 

Interpelacje:  

 

- Nie zgłoszono interpelacji. 
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Zapytania i wolne wnioski: 

 

- Sołtys Sołectwa Róża R. Malinowski zapytał, kto jest właścicielem drogi 

Pawlikowice – Róża? Zaznaczył, że droga ta jest w bardzo złym stanie. 

 

- Radny G. Minias zapytał, o możliwość poszerzenia ul. Szkolnej, odcinek 

drogi od ul. Rolniczej do przejazdu kolejowego? 

 

- Radny G. Minias zapytał, o możliwość odwodnienia ul. Słonecznej? 

 

- Radny G. Minias zapytał, o możliwość postawienia tabliczki z nazwą ulicy 

przy wyjeździe na drogę 482 z ul. Słonecznej? 

 

- Radny J. Zając zapytał, o możliwość przekazania do Instytutu Pamięci 

Narodowej informacji o znajdującej się mogile w lesie w miejscowości 

Poleszyn? Poprosił o możliwość upamiętnienia tego miejsca? 

 

- Radny J. Zając poprosił, o możliwość przeprowadzenia w szkołach lekcji 

edukacyjnych w kwestii bezpieczeństwa na drogach. Poinformował, że dzieci 

idące na autobus nie mają żadnego oznakowania, idą po niewłaściwej stronie 

drogi. 

 

- Radny J. Zając zapytał, o możliwość zmiany godzin kursowania autobusów 

szkolnych na trasie Poleszyn-Orpelów-Kolumna w nowym roku szkolnym? 

 

- Radny J. Zając zapytał, o możliwość przeniesienia posiedzeń Rady Gminy z 

pomieszczenia klubu „ISKRA” na salę OSP w Dobroniu? 

 

- Radny J. Kubik zapytał, o możliwość odwodnienia drogi gminnej w Chechle 

Drugim, ul. Glinianej przy przejeździe kolejowym w czasie inwestycji 

związanej z modernizacją torów kolejowych? 

 

- Radny J. Kubik poprosił, o możliwość postawienia znaku informującego o 

przejeździe kolejowym na ul. Torowej tj. jadąc od ul. Długiej. Poinformował, 

że większość znaków w gminie Dobroń jest do wymiany, są nieczytelne. 

 

- Sołtys Sołectwa Zakrzewki S. Kmiecik poruszył kwestię stanu hydrantów 

na terenie gminy Dobroń. Zapytał, ile hydrantów w gminie Dobroń jest 

czynnych? Zapytał o możliwość umieszczenia hydrantów co 1 km w danej 

miejscowości? 
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- Sołtys Sołectwa Zakrzewki S. Kmiecik poruszył kwestię ujęcia wody w 

Baryczy. Zapytał czy w dwóch miejscach nie można zrobić podjazdów dla 

staży pożarnej przy zbiornikach przeciwpożarowych?  

 

- Sołtys Sołectwa Zakrzewki S. Kmiecik poruszył kwestię czerpania wody ze 

stawów hodowlanych? Poinformował, że dobrze byłoby porozmawiać z 

właścicielami tych stawów, żeby w razie konieczności straż pożarna mogła 

czerpać z nich wodę. Zaproponował wybudowanie w Baryczy studni 

głębinowej. 

 

- Sołtys Sołectwa Zakrzewki S. Kmiecik zaproponował, żeby wyposażyć jedną 

jednostkę OSP w samochód z podnośnikiem.  

 

- Sołtys Sołectwa Zakrzewki S. Kmiecik zapytał, czy szacowaniem szkód 

łowieckich muszą zajmować się sołtysi? Zaproponował, żeby tą sprawą 

zajmowali się przeszkoleni pracownicy UG w Dobroniu. Zapytał, jak ma się 

odbywać to szacowanie szkód? Czy będą jakieś dofinansowania dla sołtysów 

za dojazdy do miejsc, gdzie te szkody trzeba oszacować?  

 

- Radny J. Kubik poinformował, że najlepiej, żeby szacowaniem szkód 

łowieckich zajmował się przeszkolony pracownik UG. 

 

- Radna H. Grącka zapytała, czy dyrektorzy szkół zgłaszali problemy w 

realizacji wychowania komunikacyjnego?  

 

- Radna H. Grącka zapytała, czy strażacy zgłaszali problemy związane z 

hydrantami?  

 

- Radny D. Becht poinformował, że z informacji z przeprowadzonej kontroli 

w OSP w dniu 23 marca br. wynika, że strony OSP nie zgłaszają problemu z 

poborem wody. 

 

Ad. pkt. 5. (Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski): 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że do 

Biura Rady nie wpłynęło żadne pismo, żadne uwagi ze szkół odnośnie 

realizacji wychowania komunikacyjnego. Poinformował, że w szkołach 

realizowany jest program wychowania komunikacyjnego i dzieci są objęte 

różnymi działaniami, także policja i inne służby uświadamiają dzieci w tym 

zakresie. 
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- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o szacowanie 

szkód łowieckich to nie gmina tylko rząd wprowadził nowe prawo łowieckie. 

To nowe prawo łowieckie narzuca na sołtysów ten obowiązek. Zaznaczył, że 

za szkolenia w tym zakresie odpowiedzialne są Lasy Państwowe. Na gminę 

również spada obowiązek szacowania szkód. Poinformował, że to prawo 

może się jeszcze zmienić. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że teraz to nie Rada Gminy 

ustala cenę za wodę. Robi to teraz instytucja „Wody Polskie” powołana od 

stycznia br. Gmina wnioskuje o ceny wody, natomiast abonament za 

wodomierz jest z góry narzucony i jest uzależniony od średnicy rury. Dla 

indywidualnych odbiorców będzie 1,30 zł podwyżki na wodomierzu na 

miesiąc. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że przedsiębiorcy będą 

wnosić opłaty za wody opadowe do instytucji „Wody Polskie”. Jeśli chodzi o 

osoby fizyczne to opłatą tą będą objęte działki powyżej 3500 m2, które są 

utwardzone w 70%. Zaznaczył, że gmina z tytułu tych opłat nie będzie miała 

żadnych pieniędzy.  

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o 

bezpieczeństwo na drogach to w szkołach są przeprowadzane lekcje w tym 

zakresie, są organizowane spotkania z Policją. Zaznaczył, że są rozdawane 

odblaski i kamizelki dla dzieci. Poinformował, że dyrektorzy szkół zostaną 

poproszeni o wznowienie takiego cyklu zajęć dotyczącego bezpieczeństwa 

dzieci na drogach. W tej sprawie zostanie wysłane pismo do szkół. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o zmianę 

czasu kursowania autobusów to nie możemy zmieniać godzin rozpoczęcia 

lekcji. Czas rozpoczęcia godzin lekcyjnych w szkołach został ujednolicony. 

Jeśli lekcje rozpoczynałyby się później to wtedy musiałyby się także później 

kończyć a nie wszystkim rodzicom to pasuje. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o mogiłę, 

która znajduje się w Poleszynie to informacja zostanie przekazana do Urzędu 

Wojewódzkiego. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o straż to 

musimy mieć dobrze wyposażone jednostki OSP, żeby w razie potrzeby móc 

liczyć na ich pomoc. Obowiązkiem gminy jest zapewnienie bezpieczeństwa 

mieszkańcom.  
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- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o hydranty 

to są one okresowo remontowane. Zaznaczył, że co roku są one wymieniane. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o zmianę sali 

to przeprasza za utrudnienia związane z termomodernizacją budynku UG. 

Zaznaczył, że taka sytuacja będzie trwała jeszcze ok. 3 miesięcy. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że tabliczka z nazwą ulicy 

przy wyjeździe na drogę 482 z ul. Słonecznej zostanie postawiona. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o 

odwodnienie ul. Słonecznej to rozpoczęliśmy już rozmowy z właścicielami 

gruntów i odwodnienie tej ulicy zostanie przez naszą brygadę drogową 

wykonane. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o 

uzupełnienie asfaltu na ul. Szkolnej, od ul. Rolniczej do przejazdu kolejowego 

to zobaczymy, ile asfaltu zostanie nam po remontach cząstkowych dróg. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o znaki 

drogowe to są one uzupełniane na bieżąco. 

 

- Kierownik T. Ignaczak poinformował, że jeśli chodzi o drogę Róża – 

Pawlikowice to na pewnym fragmencie gmina nie jest jej właścicielem. Gmina 

szuka właściciela, aby móc dostać od niego albo pozwolenie na remont tej 

drogi albo będzie starać się uzyskać tytuł prawny do tej nieruchomości. 

Zaznaczył, że na tą chwilę droga ta zostanie doraźnie zabezpieczona i 

naprawiona.  

 

- Kierownik T. Ignaczak poinformował, że jeśli chodzi o odwodnienie trasy 

przy PKP Chechło, to gmina pisała do PKP pismo w sprawie odwodnienia. 

Korespondencja zostanie przekazana Radnemu J. Kubik. Zaznaczył, że PKP 

pisze, że przy tej planowanej inwestycji zajmują się tylko remontem 

torowiska, nie robią odwodnienia. 

 

- Kierownik T. Ignaczak poinformował, że jeśli chodzi o hydranty to co roku 

służby ze stacji uzdatniania wody robią przeglądy hydrantów. Hydrantów w 

gminie jest ok. 400 szt. 
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- Kierownik T. Ignaczak poinformował, że jeśli chodzi o brakujące lub 

nieczytelne znaki drogowe to prosi o konkretne wskazanie miejsca, gdzie 

znak jest do wymiany. 

 

- Sołtys Sołectwa Dobroń Poduchowny J. Gwiazdowski poprosił o 

wyczyszczenie rowu na ul. Ogrodowej.  

 

- Kierownik T. Ignaczak poinformował, że rów ten w miarę możliwości 

zostanie oczyszczony.  

 

- Radny A. Pułanecki poinformował, że straż nie ma problemów z poborem 

wody. 

 

- Radny D. Becht poinformował, że straże posiadają nowe motopompy. 

 

- Radny D. Becht poinformował, że jeśli chodzi o nowelizację prawa 

łowieckiego i szacowanie szkód to obowiązek ten zrzucono na gminy, a gminy 

przerzuciły to na sołtysów.   

 

- Radny M. Rzepkowski poruszył kwestię budowania świadomości 

bezpieczeństwa u dzieci oraz rodziców. Zaproponował, żeby budować taki 

przekaz do najmłodszych w formie tablic z pismem obrazkowym.  

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeśli chodzi o szacowanie 

szkód to do tej pory szkody szacowało Koło Łowieckie. Zaznaczył, że to 

wszystko jest na razie przygotowywane i sołtysi nie muszą osobiście 

szacować tych szkód, ale mogą to być upoważnieni przedstawiciele rady 

sołeckiej, izb rolniczych lub myśliwi pod warunkiem, że są oni z terenu, gdzie 

znajduje się szkoda. 

 

- Kierownik T. Ignaczak zapytał, ile szkód koło łowieckie miało w ubiegłym 

roku? 

 

- Radny D. Becht poinformował, że koło łowieckie, w którym jest członkiem, 

w ubiegłym roku wypłaciło 48 000 zł odszkodowań. W tym roku przez dwa 

miesiące jest już 28 szkód tylko na jednym terenie.  
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Ad. pkt. 6. (Informacje, sprawy różne): 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel zaprosił Radnych, 

Sołtysów i wszystkich zainteresowanych na obchody święta 3 maja. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że termin 

składania oświadczeń majątkowych radnych mija 30 kwietnia br. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że w dniu 

20.03.2018 r. do Przewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu wpłynęło pismo 

od Przewodniczącego Sejmiku Województwa Łódzkiego w sprawie uczczenia 

Jubileuszu 100-lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości podjętą podczas 

XLVII sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego w dniu 27 lutego br. Pismo jest 

do wglądu w Biurze Rady. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że w dniu 

14.03.2018 r. do Przewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu wpłynęło pismo 

Towarzystwa Inicjatyw Europejskich w sprawie zwolnienia z podatku 

nieruchomości położonej w Dobroniu przy ul. Podleśnej 1. Pismo otrzymali 

Radni wraz z materiałami na sesję. Stanowi ono załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że w dniu 

21.03 2018 r. do Przewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu wpłynęło 

sprawozdanie z Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w Dobroniu z 

realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w gminie Dobroń w 2017 r. oraz 

potrzeb związanych z realizacją zadań. Radni otrzymali projekt uchwały w/w 

sprawozdania wraz z materiałami na sesję. Projekt uchwały będzie 

procedowany na dzisiejszej sesji. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że w dniu 

30.03.2018 r. do Przewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu wpłynęło pismo 

od Dyrektora Szkoły Podstawowej w Dobroniu z prośbą o całkowite 

zwolnienie z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć w roku 

2018/2019. W tej sprawie został przygotowany projekt uchwały przez Wójta 

Gminy Dobroń. Pismo otrzymali Radni wraz z materiałami na sesje. Stanowi 

ono załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że w dniu 

30.03.2018 r. do Przewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu wpłynęło 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Dobroń za rok 2017 wraz ze 
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sprostowaniem z dnia 9 kwietnia 2018 r. Sprawozdanie będzie opiniowane 

na komisjach w maju, a procedowane na sesji w czerwcu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że w dniu 

18.04.2018 r. do Przewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu wpłynęła ocena 

zasobów pomocy społecznej na rok 2017 dla gminy Dobroń sporządzona 

przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Pismo jest do wglądu w Biurze 

Rady. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel ogłosił 10 min przerwy.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poprosił Radcę 

Prawnego UG w Dobroniu A. Wyrwę o ustosunkowanie się do pisma 

Towarzystwa Inicjatyw Europejskich w sprawie zwolnienia z podatku 

nieruchomości położonej w Dobroniu przy ul. Podleśnej 1. Zapytał, czy 

istnieje taka możliwość zwolnienia z opłaty? 

 

- Radca Prawny UG w Dobroniu A. Wyrwa poinformowała, że w styczniu br. 

weszła w życie ustawa, która m.in. znowelizowała ustawę o podatkach i 

opłatach lokalnych. Na mocy tej nowelizacji do ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych ustawodawca wprowadził zwolnienie podmiotowe od podatku od 

nieruchomości, w którym wskazał, że od tego podatku zwolnione są żłobki i 

kluby dziecięce oraz podmioty je prowadzące w zakresie nieruchomości 

zajętych na prowadzenie tych żłobków i klubów dziecięcych. Zwolnienie to 

dotyczy tych podatników, którzy prowadzą te żłobki i kluby dziecięce. W 

przypadku tego pisma podatnikiem nie jest podmiot prowadzący ten żłobek, 

czyli to Towarzystwo, ale właściciel tej nieruchomości. Dlatego tym 

zwolnieniem ustawowym ten przypadek nie jest objęty. W związku z 

powyższym, jeżeli będzie taka wola, to Radni mogą podjąć uchwałę, z której 

takie zwolnienie będzie wynikało, przy czym to zwolnienie nie będzie 

obejmowało tego indywidualnego przypadku i podmiotu tylko wszystkie tego 

rodzaju przypadki na terenie gminy. 

 

- Bez radnych M. Rzepkowskiego i P. Górnego – na sali obrad jest obecnych 

13 Radnych Rady Gminy w Dobroniu.  

 

- Radny J. Zając zapytał, czy jeżeli podejmiemy taką uchwałę a prawo 

ogólnopolskie mówi co innego to czy ta uchwała nie będzie kolidowała z 

ustawą, że my będziemy zwalniali z podatku podmiot, który w tym przypadku 

nie jest stroną? Zaznaczył, że formalnie powinniśmy zwolnić właściciela z 

podatku i to on powinien zwrócić się w tej sprawie do gminy. 
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- Radca Prawny UG w Dobroniu A. Wyrwa poinformowała, że w nowych 

przepisach wprowadzono zwolnienie od podatku od nieruchomości dla 

żłobków i klubów dziecięcych oraz prowadzących ich podmiotów, ale 

wprowadzono to w zwolnieniach podmiotowych. Zaznaczyła, że Rada 

podejmując uchwałę ma do tego prawo, gdyż takie prawo daje nam ustawa 

o podatkach i opłatach lokalnych, która wskazuje, że Rada Gminy może 

wprowadzić inne zwolnienia, ale nie podmiotowe tylko przedmiotowe. Czyli 

Rada nie będzie zwalniać tego właściciela tylko pewne nieruchomości z 

podatku od nieruchomości. 

 

- Radny D. Becht zapytał jaka jest kwota tego podatku? 

 

- Skarbnik Gminy I. Mudzo poinformowała, że jest to kwota ok. 1400 zł na 

rok.  

 

- Brak dalszej dyskusji. 

 

Ad. pkt. 7. (Sprawozdanie z działalności Dobrońskiego Centrum 

Kultury za 2017 r.):  

 

- Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

- Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury w Dobroniu M. Rybak 

poinformowała, że Dobrońskie Centrum Kultury jest instytucją kultury 

gminy Dobroń, w skład którego wchodzi Ośrodek Kultury i Biblioteka 

Publiczna w Dobroniu wraz z filią w Chechle. Jednostka ta posiada przychody 

własne, przychody od osób prawnych, fizycznych, dotacje z budżetu gminy, 

dotacje z Biblioteki Narodowej. Prowadzi gospodarkę finansową na 

zasadach obowiązujących instytucje kultury. Zaznaczyła, że w ramach 

prowadzonej działalności Dobrońskie Centrum Kultury organizuje szeroki 

wachlarz imprez kulturalno-rozrywkowych, skierowanych do dzieci i 

młodzieży jak również do dorosłych mieszkańców gminy Dobroń przy 

Dobrońskim Centrum Kultury działają grupy i koła zainteresowań takie jak: 

Orkiestra Dęta, Zespół Pieśni i Tańca „Dobroń”, Towarzystwo Śpiewacze 

„Lutnia”, Zespół wokalny „Wolarze”, Zespół Fresh Mowę, Gminny 

Środowiskowy Teatr Profilaktyczny „Metamorfoza”, Grupa teatralna „Teatr 

sPokoLeń”, Koło plastyczne, Zajęcia sportowo – ruchowe „Gimnastyka dla 

smyka”, Warsztaty plastyczne dla dorosłych, Galeria Fotografii i Malarstwa. 

W celu sprawnego funkcjonowania tych wszystkich Zespołów, w ciągu 

poprzedniego roku, zakupiono sprzęt i akcesoria muzyczne dla Orkiestry 

Dętej, zakupiono rekwizyty teatralne oraz materiały niezbędne do 

wykonania dekoracji i strojów dla Grupy teatralnej „Teatr sPokoLeń”. 

Poniesiono również koszty związane z organizacją, promocją i reklamą 
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organizowanych imprez kulturalno – rozrywkowych tj.: Koncert 

Noworoczny, Dzień Kobiet, Koncert Pieśni Maryjnej AVE MARIA, Liga Tańca 

Sportowego, Turniej Mikołajkowy, wystawy i wernisaże. Poinformowała, że 

w ramach dotacji celowej Dobrońskie Centrum Kultury w ubiegłym roku po 

raz pierwszy było odpowiedzialne za zorganizowanie Święta Gminy Dobroń 

i Festiwalu Folkloru. Większość wydatków DCK związana jest z pokryciem 

kosztów utrzymania budynku, wszelkich opłat związanych z mediami, 

dostęp do internetu, ubezpieczenie budynku, koszty wysyłki, abonamenty, 

programy finansowo-księgowe, zakup artykułów biurowych, plastycznych, 

chemicznych, publikacji fachowych, opłaty do ZAIKS. Zaznaczyła, że 

Centrum Kultury to także Biblioteka Publiczna. Biblioteki włączyły się 

poprzez swoją działalność do życia społecznego gminy, będąc 

organizatorem imprez o charakterze kulturalno-edukacyjnym, 

skierowanych zarówno dla dorosłych jaki i dla dzieci, i młodzieży. Jednym z 

priorytetowych zadań było krzewienie idei czytania oraz organizowanie 

inicjatyw upowszechniających książkę oraz czytelnictwo wśród dzieci i 

młodzieży, w ramach ogólnopolskiej kampanii Fundacji ABC XXI Cała Polska 

Czyta Dzieciom. Obok zajęć plastycznych, spotkań głośnego czytania dla 

dzieci, które odbywają się raz w tygodniu, zorganizowano też lekcje z 

zakresu przysposobienia bibliotecznego dla uczniów ze szkół z terenu 

gminy. W okresie ferii zimowych i wakacji zorganizowano zajęcia dla dzieci: 

warsztaty plastyczne, literackie, karaoke, zabawa masą solną, zajęcia 

kulinarne, gry i zabawy na świeżym powietrzu. Poinformowała, że Biblioteka 

Publiczna po raz pierwszy w ubiegłym roku otrzymała dotacje na 

dofinansowanie zadania w ramach Programu Biblioteki Narodowej – „Zakup 

nowości wydawniczych do bibliotek publicznych” w kwocie 4 700 zł, przy 

wkładzie własnym 7 000 zł. Zaznaczyła, że w Bibliotece jest szereg 

warsztatów dla osób starszych. Po raz kolejny w Bibliotece jest 

organizowany kurs komputerowy „Nie bój się myszy”. Poinformowała, że od 

maja br. będą dostępne szkolenia i kursy przez internet, z których będzie 

można skorzystać w bibliotece lub w domu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

 

- Radny D. Becht zapytał, jak wygląda finansowanie międzynarodowych 

wyjazdów Zespołu Pieśni i Tańca w Dobroniu? 

 

- Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury w Dobroniu M. Rybak 

poinformowała, że na każdą grupę działającą w DCK w budżecie jest 

zagwarantowana pewna kwota. Dana grupa sama decyduje na co te 

pieniądze przeznaczy. Zaznaczyła, że Zespół Pieśni i Tańca w ubiegłym roku 

miał zagwarantowane 10 000 zł i zgodnie z ustaleniami z Zespołem 

przeznaczyliśmy to na dofinansowanie wyjazdów. Brakującą kwotę 
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pieniędzy do wyjazdów dopłacają członkowie zespołu. Ponadto Zespół Pieśni 

i Tańca miał możliwość w ubiegłym roku koncertować za „pieniądze” i te 

zarobione pieniądze przez Zespół przeznaczone były na dofinansowanie 

tych wyjazdów. 

 

- Radny J. Zając zapytał, czy Biblioteka planuje zakup książek w formie 

cyfrowej? 

 

- Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury w Dobroniu M. Rybak 

poinformowała, że Biblioteka jest w trakcie przygotowywania wypożyczalni 

cyfrowej. Zaznaczyła, że nie każdy ma możliwość skorzystania z 

elektronicznej książki, dlatego i tak musimy poszerzać asortyment 

„papierowych” książek. 

 

- Radny J. Zając zapytał czy w Bibliotece jest indeks, żeby można przez 

internet sprawdzić jakie książki są dostępne do wypożyczenia? 

 

- Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury w Dobroniu M. Rybak 

poinformowała, że w 80% książki są już zindeksowane. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że w gminie Dobroń dużo 

się dzieje pod względem kulturalnym. Zaznaczył, że Dobrońskie Centrum 

Kultury rozwija się. Podziękował Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury, 

wszystkim pracownikom, grupom działającym w DCK za ich pracę i 

zaangażowanie.  

 

- Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury w Dobroniu M. Rybak 

poinformowała, że te wszystkie działania, które są na terenie gminy Dobroń 

organizowane przez DCK są realizowane przy wsparciu Urzędu Gminy w 

Dobroniu. Podziękowała Kołom Gospodyń Wiejskich, straży gminnej za 

pomoc i wsparcie. 

 

- Brak dalszej dyskusji. 

 

Ad. pkt. 8 (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 

Gminie Dobroń w 2017 roku oraz potrzeb związanych z realizacją 

zadań):  

 

- p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dobroniu A. 

Tomczak poinformowała, że sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu 
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wspierania rodziny w Gminie Dobroń w 2017 roku oraz potrzeb związanych 

z realizacją zadań zostało sporządzone w oparciu o art. 179, ust. 1 ustawy 

z dn. 9 czerwca 2011 r. o Wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, 

który zobowiązuje Wójta Gminy do przedłożenia Radzie Gminy rocznego 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz 

przedstawienia potrzeb związanych z realizacją zadań do dnia 31 marca br. 

Zaznaczyła, że celem głównym Gminnego Programu Wspierania Rodziny jest 

wspieranie rodzin przeżywających trudności w pełnieniu funkcji opiekuńczo 

– wychowawczych poprzez zintegrowane i spójne działania na rzecz dziecka 

i rodziny mające na celu wzmocnienie bądź też odzyskanie zdolności do 

właściwego wypełnienia funkcji rodzicielskich oraz odpowiedniego pełnienia 

ról społecznych. Cel ten jest realizowany poprzez wprowadzenie działań 

profilaktycznych sprzyjających wzmocnieniu więzi rodzinnych, wsparcie 

rodzin dysfunkcyjnych oraz zaspakajanie podstawowych potrzeb dzieci i 

młodzieży. Jedną z form wspierania rodzin borykających się z problemami 

natury opiekuńczo – wychowawczych są usługi asystenta rodziny. Na terenie 

gminy Dobroń Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Dobroniu w 2017 r. 

zatrudniał jednego asystenta rodziny na podstawie umowy zlecenia. Asystent 

ten współpracował z 14 rodzinami. Były to rodziny borykające się z wieloma 

problemami, mi.in. z niepełnosprawnością, alkoholizmem, 

niepełnosprawnością o niskim poziomie umiejętności wychowawczych, 

przemocą, trudną sytuacją materialno-bytową, problemami dzieci w różnym 

wieku. Intensywna praca asystenta rodziny z tymi rodzinami w znacznej 

mierze zapobiegła koniecznością umieszczenia dzieci poza rodziną 

biologiczną. Poinformowała, że w roku 2017 odnotowaliśmy jeden 

przypadek, gdzie w sytuacji zagrożenia dobra dziecka na mocy 

postanowienia Sądu Rejonowego w Łasku dziecko z terenu gminy Dobroń 

zostało umieszczone w instytucjonalnej pieczy zastępczej w celu 

zabezpieczenia. Rolą asystenta rodziny nie jest powielanie pracy pracownika 

socjalnego. Asystent rodziny kierowany jest do tych rodzin, gdzie sytuacja 

małoletniego dziecka jest zagrożona. Potrzeba podejmowanych działań przez 

asystenta rodziny ustaje w momencie osiągnięcia przez rodzinę zdolności do 

samodzielnego i prawidłowego pełnienia funkcji opiekuńczo-

wychowawczych. Jego zadaniem jest kompleksowe wspieranie rodzin 

wychowujących dzieci zagrożonych różnymi dysfunkcjami. Działania 

asystenta, również te profilaktyczne, polegają na aktywnym wpieraniu 

rodzin, w których występują problemy trudne do przezwyciężenia przez samą 

tę rodzinę. Asystent rodziny dba o rozwiązywanie podstawowych problemów 

socjalnych rodzin a także koncentruje swoje działania na problemach natury 

emocjonalnej, rodzinnej czy także problemach grupy rówieśniczej i w razie 

potrzeby kieruje i motywuje do podjęcia odpowiedniej terapii. Asystent 
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rodziny wspiera swoich podopiecznych również w podejmowaniu aktywności 

społecznej i zawodowej. Do jego zadań należy motywowanie podopiecznych 

do podnoszenia kwalifikacji zawodowych, kontynuowania nauki, pomocy w 

doborze odpowiedniej szkoły bądź też kursów zawodowych. Asystent rodziny 

zachęca rodziny bezrobotne i motywuje je do podjęcia zatrudnienia oraz 

wspiera je w pierwszych miesiącach podjętej pracy. Intensywna praca 

asystenta z rodziną jest realizowana poprzez m.in. następujące działania: 

pomoc w sporządzaniu pism urzędowych, kierowanie podopiecznych do 

specjalistów jak prawnika, psychologa, pedagoga, pomoc w rozwiązywaniu 

trudności finansowych poprzez prawidłowe i racjonalne gospodarowanie 

posiadanym przez rodzinę objętą asystenturą budżetem domowym, 

kierowanie podopiecznych do lekarzy, specjalistów, bieżące monitorowanie 

sytuacji zdrowotnej, jak również motywowanie do regularnego przyjmowania 

zalecanych środków farmakologicznych, współpraca z pedagogami, 

kuratorami, instytucjami wspierającymi, pomoc w poszukiwaniu 

zatrudnienia, wspieranie w zakresie prawidłowego pełnienia ról społecznych 

zgodnie z ogólnymi, przyjętymi normami społecznymi, indywidulane 

konsultacje wychowawcze oraz udzielanie wsparcia dla rodziców mających 

trudności wychowawcze z dziećmi, współpracę w zespole 

interdyscyplinarnym lub grupami roboczymi, zwiększenie motywacji do 

podjęcia terapii rodzinnej oraz podniesienie poziomu higieny członków 

rodzinnych oraz estetyki wyglądu mieszkań. W roku 2017 wydatki na 

wynagrodzenia asystenta rodziny wyniosły 23 852,21 zł. Kwota dotacji w 

ramach Programu resortowego wspierania rodziny i pieczy zastępczej na rok 

2017 „Asystent rodziny i koordynator pieczy zastępczej” wyniosła 9 965,83 

zł, kwota wkładu własnego wyniosła 13 886,38 zł. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej zatrudniał asystenta przez okres 11 miesięcy. Asystent zakończył 

pracę z jedną rodziną, ze względu na osiągnięcie celów oraz z 5 rodzinami w 

związku z zaprzestaniem współpracy. Poprzez realizację Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w gminie Dobroń zauważalna jest poprawa i wzrost 

funkcji wychowawczych wśród rodzin objętych wsparciem asystenta rodziny. 

Wzrasta pomoc społeczeństwa na temat prawidłowego funkcjonowania 

rodziny oraz właściwych postaw i relacji rodzinnych pomiędzy 

poszczególnymi jej członkami. Ponadto sytuacja wszystkich rodzin 

niewydolnych w sprawach opiekuńczo-wychowawczych była na bieżąco 

monitorowana przez pracowników socjalnych, którzy stosownie do 

problemów i potrzeb udzielali odpowiedniego wsparcia. Pracownicy Ośrodka 

kładą duży nacisk na rozpoznawanie i jak najszybszą interwencję w rodzinach 

zagrożonych kryzysem współpracując w tym zakresie w szczególności ze 

szkołami, kuratorami sądowymi i społecznymi , Gminną Komisją 

Rozwiazywania Problemów Alkoholowych w Dobroniu, dzielnicowymi 
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Posterunku Policji w Piątkowisku, psychologiem prowadzącym Punkt 

Wsparcia Interwencyjno-Psychologiczny przy GOPS w Dobroniu, członkami 

Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w zakresie przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie czy pracownikami służby zdrowia. Kolejnym 

realizowanym zadaniem w ramach Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

jest współfinansowanie pobytu dzieci w rodzinie zastępczej i placówce 

opiekuńczo-wychowawczej. W roku 2017 łączny koszt wydatków na opiekę i 

wychowanie dziecka w rodzinie zastępczej wyniósł 16 230,37 zł. Dodatkowo 

gmina poniosła koszty związane z przebywaniem 4 dzieci w placówce 

opiekuńczo-wychowawczej i wyniósł on 84 634,68 zł. Poinformowała, że 

potrzebami związanymi z realizacją zadań wynikających z ustawy o 

wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej są: dalsza realizacja 3-

letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w gminie Dobroń na lata 

2017-2019, tworzenie warunków do działania rodzin wspierających, w tym 

również kosztów związanych z udzielaniem pomocy ponoszonych przez 

rodziny wspierające, tworzenie oraz rozwój systemu opieki nad dzieckiem, w 

tym placówek wsparcia dziennego oraz zapewnienie poradnictwa 

specjalistycznego dla rodzin, zapewnienie środków finansowych na 

współfinansowanie pobytu dzieci w pieczy zastępczej. Zaznaczyła, że w 

budżecie gminy Dobroń w roku 2018 w związku z realizacją tej ustawy 

zostały zaplanowane środki finansowe w wysokości 105 000,00 zł z 

przeznaczeniem na finansowe wsparcie rodziny oraz na zatrudnienie 

asystenta rodziny w wysokości 39 697,00 zł.  

 

- Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Sportu H. Grącka 

odczytała pozytywną opinię nr 33/57/2018 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański zapytał, czy na 

teren gminy Dobroń wystarcza jeden asystent rodziny? Zapytał czy 

świadczenie 500 + wpłynęło na to, że tych rodzin objętych pomocą socjalną 

ubyło? Zapytał, jak można pozbyć się niebieskiej karty, jeśli okaże się, że 

dana rodzina już jej nie potrzebuje?  

 

- p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dobroniu A. 

Tomczak poinformowała, że jeden asystent rodziny na teren gminy Dobroń 

wystarcza. W chwili obecnej GOPS zatrudnia asystenta w wymiarze ¾ etatu. 

Zaznaczyła, że jest zauważalny spadek zainteresowania rodzin pomocą GOPS 
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objętych świadczeniem 500 +. Poinformowała, że o zamknięciu „niebieskiej 

karty” decydują przedstawiciele Grupy Roboczej. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że w 99% udaje się przez 

GOPS rozwiązać problemy, z którymi borykają się rodziny z terenu gminy 

Dobroń. Zaznaczył, że istnieją także sprawy, problemy, których nie jesteśmy 

w stanie rozwiązać. Podziękował pracownikom GOPS w Dobroniu za ich 

pracę. 

- Brak dalszej dyskusji. 

- Został odczytany projekt uchwały nr XXXVII/285/18, do którego nie 

wniesiono uwag.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 13 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XXXVII/285/18 w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Dobroń w 2017 roku 

oraz potrzeb związanych z realizacją zadań. 

 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu.  

 

- Bez Radnego P. Górnego – skład Rady Gminy w Dobroniu 12 obecnych 

Radnych na sali obrad. 

 

 

Ad. pkt. 9. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXXVI/281/18 Rady Gminy w Dobroniu z dnia 27 marca 

2018 r. w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Dobroń na 

rok 2018): 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 

 

- Zastępca przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 

Przestrzegania Prawa M. Wolna odczytała pozytywną opinię nr 43/112/2018 

Komisji w sprawie w/w projektu uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 



Strona 19 z 26 

Protokół nr XXXVII/2018 z sesji RG - z dnia 26.04.2018 r. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański poprosił o 

wyjaśnienie paragrafu 80 195 tj. uchwały. Zapytał o wydatki na salę 

gimnastyczną w Chechle? 

 

- Skarbnik Gminy Dobroń I. Mudzo poinformowała, że jeżeli chodzi o 

załącznik inwestycyjny to są to plany w budżecie na ten rok na tą inwestycję. 

Zaznaczyła, że dopiero po rozstrzygnięciu przetargu będzie wiadomo jaką 

kwotę będziemy musieli przeznaczyć na budowę sali gimnastycznej. 

 

- Brak dalszej dyskusji. 

 

- Został odczytany projekt uchwały nr XXXVII/286/18, do którego nie 

wniesiono uwag.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się” przyjęła uchwałę Nr XXXVII/286/18 w sprawie zmiany 

uchwały nr XXXVI/281/18 Rady Gminy w Dobroniu z dnia 27 marca 2018 r. 

w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Dobroń na rok 2018. 

 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 10. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

Uchwale Budżetowej Gminy Dobroń na rok 2018):      

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 

 

- Zastępca przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 

Przestrzegania Prawa M. Wolna odczytał pozytywną opinię nr 43/113/2018 

Komisji w sprawie w/w projektu uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Brak dyskusji. 

 

- Został odczytany projekt uchwały nr XXXVII/287/18, do którego nie 

wniesiono uwag.  
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- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 11 głosami „za”, 1 głosem 

„przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się” przyjęła uchwałę Nr 

XXXVII/287/18 w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Dobroń na 

rok 2018. 

 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 11. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia z komendantem Powiatowym 

Policji w Pabianicach na przekazanie środków finansowych z 

przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za ponadnormatywny 

czas służby dla policjantów, którzy realizują zadania z zakresu 

służby prewencyjnej na terenie Gminy Dobroń w roku 2018): 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jak co roku gmina Dobroń 

chce przekazać pewną kwotę pieniędzy dla Państwowej Policji w Pabianicach 

na służby ponadnormatywne. 

 

- Zastępca przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 

Przestrzegania Prawa M. Wolna odczytała pozytywną opinię nr 43/114/2018 

Komisji w sprawie w/w projektu uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Radny D. Becht zapytał, czemu służą służby ponadnormatywne? Zaznaczył, 

że na pewno nie służą poprawie bezpieczeństwa. Ze statystyk 

przedstawionych przez Policję wynika, że bez względu na to czy te służby 

były czy nie, to bezpieczeństwo w gminie Dobroń nie uległo zmianie. 

Poinformował, że zadaniem policji jest zapewnienie bezpieczeństwa w 

ramach swoich zadań z budżetu. Zapytał czy te służby ponadnormatywne 

zdrożały, bo co roku gmina przeznacza na nie więcej pieniędzy? 

 

- Radny G. Minias zapytał, czy możemy mieć wpływ na to co policja będzie 

robić w ramach tych służb ponadnormatywnych na terenie gminy Dobroń? 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że służby ponadnormatywne 

to szczególnie ochrona w sezonie letnim, kiedy jest potrzeba zapewnienia 

większego bezpieczeństwa. Zaznaczył, że dzięki służbom 
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ponadnormatywnym spadła przestępczość, spadła ilość kolizji w ruchu 

drogowym. Poinformował, że korzystamy z tych służb i czasami policja 

zapewnia bezpieczeństwo w gminie Dobroń podczas Dni Dobronia lub innych 

uroczystości. Ponadto jest to odczucie takiej dobrej współpracy pomiędzy 

Policją a gminą Dobroń. 

 

- Brak dalszej dyskusji. 

 

- Został odczytany projekt uchwały nr XXXVII/288/18, do którego nie 

wniesiono uwag.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 4 głosami „za”, 6 głosami 

„przeciw” i 3 głosami „wstrzymującymi się” nie podjęła uchwały Nr 

XXXVII/288/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 

komendantem Powiatowym Policji w Pabianicach na przekazanie środków 

finansowych z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za 

ponadnormatywny czas służby dla policjantów, którzy realizują zadania z 

zakresu służby prewencyjnej na terenie Gminy Dobroń w roku 2018. 

 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 12. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Gminy Łask): 

 

- Bez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu T. Różańskiego – skład 

Rady Gminy w Dobroniu 12 obecnych Radnych na sali obrad. 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. Poinformował, że 

uchwała ta dotyczy dofinansowania do linii „D”. 

 

- Zastępca przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 

Przestrzegania Prawa M. Wolna odczytała pozytywną opinię nr 43/115/2018 

Komisji w sprawie w/w projektu uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Brak dyskusji. 
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- Został odczytany projekt uchwały nr XXXVII/288/18, do którego nie 

wniesiono uwag.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XXXVII/288/18 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Łask. 

 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 13. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu na realizację zadania 

doradztwa metodycznego): 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały.  

 

- Zastępca przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 

Przestrzegania Prawa M. Wolna odczytała pozytywną opinię nr 43/116/2018 

Komisji w sprawie w/w projektu uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Brak dyskusji. 

 

- Został odczytany projekt uchwały nr XXXVII/289/18, do którego nie 

wniesiono uwag.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XXXVII/289/18 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Pabianickiemu na realizację zadania doradztwa 

metodycznego. 

 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 14. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia 

dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Dobroniu od 

obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych): 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały.  
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- Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Sportu H. Grącka 

odczytała pozytywną opinię nr 33/58/2018 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Brak dyskusji. 

 

- Został odczytany projekt uchwały nr XXXVII/290/18, do którego nie 

wniesiono uwag.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XXXVII/290/18 w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Dobroniu od obowiązku realizacji 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych. 

 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

- Bez Radnego J. Kubika – skład Rady Gminy w Dobroniu 11 obecnych 

Radnych na sali obrad. 

 

 

Ad. pkt. 15. (Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy 

Dobroń z organizacji pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2017 rok”): 

 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił sprawozdanie.  

 

- Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Sportu H. Grącka 

odczytała pozytywną opinię nr 33/59/2018 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

 

- Brak dyskusji. 
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- Rada Gminy w Dobroniu nie wniosła uwag do sprawozdania. Sprawozdanie 

zostało przyjęte. 

 

- Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Dobroń z 

organizacji pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2017 rok” stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 16. (Przyjęcie protokołu kontroli nr 32/1/2018 

przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy w Dobroniu 

w dniu 23 marca 2018 r.): 

 

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej D. Becht przedstawił protokół kontroli 

nr 32/1/2018 przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy w 

Dobroniu w dniu 23 marzec 2018 r. Poinformował, że Rada Gminy w 

Dobroniu nie wniosła uwag do niniejszego protokołu. Protokół (kopia) 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 17. (Przyjęcie wniosków do protokołu nr XXXVI/2018 z 

sesji Rady Gminy): 

 

- Przewodniczący Rady Gminy J. Szerffel poinformował, że nie wpłynęły do 

Biura Rady Gminy wnioski, bądź uwagi co do treści protokołu nr XXXVI/2018 

z sesji Rady Gminy w Dobroniu. Stwierdził, że jednogłośne – 11 głosami 

„za” - przyjęto protokół nr XXXVI/2018. 

 

Ad. pkt. 18. (Zamknięcie sesji):  

- Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
Gminy w Dobroniu J. Szerffel - dziękując wszystkim za udział w sesji, 

zamknął obrady XXXVII sesji Rady Gminy w Dobroniu. 

 
Na tym protokół zakończono. 

 
 

   
       Protokołowała:                                         Przewodniczył:                                                                   

Podinspektor ds. obsługi    
organów samorządowych                Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu 

 
 Janusz Szerffel 

  Paulina Kaczmarek                                             
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Wykaz załączonej dokumentacji: 

Lp. Wyszczególnienie Il. stron 

1 Lista obecności radnych 

 

1 

2 Listy osób zaproszonych 

 

3 

3 Pismo Towarzystwa Inicjatyw Europejskich w sprawie 
zwolnienia z podatku nieruchomości położonej w Dobroniu 

przy ul. Podleśnej 1 

14 

4  Pismo od Dyrektora Szkoły Podstawowej w Dobroniu z 

prośbą o całkowite zwolnienie z obowiązku realizacji 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć w roku 2018/2019 

1 

5 Sprawozdanie z działalności Dobrońskiego Centrum Kultury 

za 2017 r. 

12 

6 Opinia nr 33/57/2018 Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i 
Sportu 

1 

7 Opinia nr 43/112/2018 Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Budżetu i Przestrzegania Prawa 

1 

8 Opinia nr 43/113/2018 Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Budżetu i Przestrzegania Prawa 

1 

9 Opinia nr 43/114/2018 Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Budżetu i Przestrzegania Prawa 

1 

10 Opinia nr 43/115/2018 Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Budżetu i Przestrzegania Prawa 

1 

11 Opinia nr 43/116/2018 Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Budżetu i Przestrzegania Prawa 

1 

12 Opinia nr 33/58/2018 Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i 

Sportu 

1 

13 Opinia nr 33/59/2018 Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i 

Sportu 

1 

14 Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy 
Dobroń z organizacji pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2017 rok” 

6 

15 Protokół kontroli nr 32/1/2018 przeprowadzonej przez 
Komisję Rewizyjną Rady Gminy w Dobroniu w dniu 23 

marca 2018 r.- kopia 

3 

16 Wykaz dokumentów przedkładanych przez Wójta Gminy 

Dobroń na posiedzenie XXXVII/2018 sesji Rady Gminy z 
dnia 26 kwietnia 2018 r. 

1 

17 Porządek XXXVI sesji Rady Gminy w Dobroniu z dnia 26 

kwietnia 2018 r. 

1 

18 Zaproszenia na sesje  
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Protokół nr XXXVII/2018 z sesji RG - z dnia 26.04.2018 r. 

Protokół niniejszy obejmuje: 

1. Przebieg sesji   str.  1 - 24 

2. Przyjęte uchwały 

3. Załączniki jak wyżej      

4. Nagranie sesji - płyta 

 

 


